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ko�epauze doen. Terwijl bedrijven moeten innoveren en die innovaties
komen vaak van briljante ingevingen van dit soort mensen. Dat zijn de
mensen die altijd wel iemand weten waarmee je moet gaan praten om
verder te komen met een project. Zij worden er blij van om dat te doen,
maar het heeft geen o�ciële status en als er dan een nieuwe bestuurder
komt gaat die dat soort innovaties wegbezuinigen. Kortom: duw die
talenten omhoog!

Nu hebt u het over een individu, maar je kan ook bouwen aan je team.
Op welke manier kun je dat het beste doen? Welk element vindt u het
belangrijkste daarin?
Je moet echt bouwen aan de sfeer, aan het onderlinge vertrouwen. Als
dat niet goed is, gaat het net als met een vijver waarin het te warm is
geweest en opeens alles omslaat in alg. Als zo’n systeem eenmaal is
omgeslagen, is het lastig terug te buigen. Dat bouwen aan het team is
ook niet altijd makkelijk want mensen zijn wonderlijk, we hebben snel
misverstanden met elkaar. Iedereen heeft zo zijn eigen verwachtingen
van anderen en als het dan anders gaat, kunnen we dat alleen maar
uitleggen met onze eigen logica. Mijn grootste tip is om met
gebruiksaanwijzingen van mensen aan de slag te gaan. Dat je de vraag
stelt: hoe werkt iemand het beste? Als je die gebruiksaanwijzing
eenmaal bespreekt dan wordt dat een cultuur van: we hebben allemaal
onze eigenaardigheden en kunnen prima samenwerken.

Is die kwetsbaarheid van leiders onderdeel van uw visie op
leiderschap?                  
Ja, kwetsbaarheid kan een goed idee zijn, maar dat ligt aan de
bedrijfscultuur. Dat werkt alleen als er voldoende mensen zijn die dat
waarderen dus niet altijd. Stel je werkt met allemaal mensen samen die
zich kwetsbaar opstellen, die graag vertellen over hun persoonlijkheid,
dan kan dat prima werken. Dan is kwetsbaarheid misschien gaaf, maar
in een groep waarin mensen daar een aversie tegen hebben moet je dat
niet doen. Je ziet op het wereldtoneel momenteel veel narcistische
sterke leiders en die gaan echt niet over hun jeugdtrauma vertellen. Als
die iets van kwetsbaarheid laten zien worden ze daar zwakker van.
Kortom: kwetsbaarheid is niet altijd e�ectief.




